
Protokół Nr LII/2023 

z sesji Rady Gminy Łączna 

z dnia 20 lipca 2023r. 

 

Miejsce posiedzenia  –   sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –   godz.  16,00  -  16,45 

 

Ad  1. 

Dnia 20 lipca 2023r. odbyło się kolejne LII-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna. 

Obrady otworzyła i przewodniczyła im Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości i przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Zastępca Wójta Gminy p. Krzysztof Pastuszka 

- Skarbnik Gminy p. Joanna Kopytek 

- Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek 

- sołtysi gminy, pracownicy urzędu 

 

W momencie otwarcia obrad, na liście obecności podpisy złożyło 11 radnych, co stanowiło                  

73 % ustawowego składu Rady Gminy. 

Obrady były prawomocne. 

 

Nieobecni radni: Cieślik Halina, Januchta Jacek, Litwiński Sławomir, Piwowar Bernarda – 

usprawiedliwieni. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady p. Monika Pająk– poinformowała, dzisiejsza sesja została zwołana                  

w trybie pilnym na wniosek Wójta Gminy p. Romualda Kowalińskiego ze względu na 

konieczność podjęcia ważnych decyzji przez Radę Gminy. Pilna konieczność zwołania sesji 

Rady Gminy podyktowana jest zakończeniem procedury przetargowej dotyczącej montażu 

pomp ciepła w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Łącznej. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała radną Bogusławę Krawczyńską, 

która wyraziła zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przewodnicząca Rady przedstawiła zaproponowany porządek obrad, po czym zapytała czy są 

uwagi. 

Uwag nie zgłoszono, porządek obrad stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad.      

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2023 rok. 

5. Zakończenie obrad. 
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Ad  4. 

Omówienie i podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2023 rok. 

Skarbnik Gminy p. Joanna Kopytek – zabrała głos, zwiększamy zarówno dochody i wydatki  

o kwotę 41 311 zł. 

Plan dochodów po zmianach wynosi 33 133 223,32 zł. 

Plan wydatków po zmianach wynosi 40 749 501,19 zł. 

Dochody: 

- w dziale 710 rozdział 71095 zwiększamy o kwotę 36 900 zł, 

- w dziale 758 rozdział 75814 o kwotę 4 310 zł, 

- w dziale 852 rozdział 85295 o kwotę 101 zł, to środki należne dla GOPS na wypłaty 

dodatków gazowych. W Zał. Nr 2 w wydatkach mają one odzwierciedlenie w rozdziale 85295 

w kwocie 101 zł. 

Zmiany w planie budżetu po stronie wydatków polegają na tym, że zwiększa się wydatki 

inwestycyjne o 217 000 zł i tym samym zmniejsza się wydatki bieżące o 175 790 zł. Oraz 

zwiększa się plan dochodów o 41 210 zł na pokrycie wydatków inwestycyjnych. I tak: 

- w dziale 010 rozdział 01095 zmniejsza się wydatki bieżące o kwotę 14 790 zł, 

- w dziale 600 rozdział 60020 zwiększa się wydatki inwestycyjne o 20 000 zł, 

- w dziale 801 rozdział 80101 zwiększa się wydatki inwestycyjne o kwotę 147 000 zł, 

- w dziale 853 rozdział 85395 zmniejsza się wydatki bieżące o 161 000 zł, natomiast zwiększa 

się wydatki inwestycyjne o 25 000 zł, 

- w dziale 900 rozdział 90001 zwiększa się wydatki inwestycyjne o 25 000 zł. 

Zał. Nr 3 do uchwały - zadania inwestycyjne roczne, proszę o poprawę numeracji zadań. 

Między zadaniem 5, a 6 jest wolne miejsce, proszę o poprawienie numeracji od pozycji 5,                

aż do zadania 14.  

Pierwsza zmiana w nowej pozycji 6, rozdział 60020 Budowa wiaty przystankowej                            

w miejscowości Łączna 20 000 zł. 

Poz. 10 dział 801 rozdział 80101 Budowa placu zabaw przy szkole w Goździe kwota                        

147 000 zł.  

Poz. 12 dział 853 rozdział 85395 Przebudowa placu zabaw w Kamionkach kwota 25 000 zł. 

Poz. 13 dział 900 rozdział 90001 odbudowa ścian budynku reaktora biologicznego na 

oczyszczalni ścieków w Kamionkach kwota 25 000 zł. 

Jeśli chodzi o budowę placu zabaw przy szkole w Goździe i przebudowę placu zabaw                      

w Kamionkach kwota 153 662,68 zł to środki z nagrody za szczepienia, reszta która została, 

tu są te środki zapisane jako niewykorzystane. 

W Zał. Nr 4 dotacje celowe - dodana pozycja nr. 6 dotacja dla ZGK dział 900 rozdział 90001 

odbudowa ścian budynku reaktora biologicznego na oczyszczalni ścieków w Kamionkach 

kwota 25 000 zł. 

To wszystkie wprowadzone zmiany. 

Przewodnicząca Rady – zapytała, z czego wynika kwota 25 tys. zł przebudowa placu zabaw 

w Kamionkach. 

Skarbnik Gminy p. Joanna Kopytek – odpowiedziała, dostałam takie informacje z Wydziału 

Technicznego. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, chodzi o kwestię zw. z wydatkowaniem 

środków z nagrody w konkursie. Czekaliśmy na to, że mogą pojawić się środki zewnętrzne 

m.in. w LGD czy innych obszarach na takie działania jak budowa placu zabaw. W tej chwili 

mamy już półrocze i z informacji, które do nas docierały nie było tego typu działań. 

Doszliśmy do wniosku, że możemy sięgnąć po środki które zostały nam z nagrody                                  

w konkursie „szczepimy się”. Skąd się wzięła taka kwota, zrobiliśmy rozeznanie, 

poprosiliśmy kilka firm o złożenie ofert. Z tych ofert jedna wydawała się najbliższa, nie tylko 

ceną ale i ofertą do tego, co można było dopasować do wielkości placu w Goździe. Jeśli 
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chodzi o podłoże na placu zabaw w Kamionkach, chcieliśmy uzyskać informację za jaką 

kwotę można wykonać taką naprawę. Po analizie doszliśmy do wniosku, że kwota                 

25 tys. zł wystarczy nie tylko na wymianę podłoża ale również odświeżenie elementów dla 

dzieci, odmalowanie itp. Całość tej kwoty zbliżona jest do 25 tys. zł. Podłoże będzie 

zastosowane inne niż do tej pory, nie to najdroższe, bo cena uzupełnienia czy wymiany 

takiego jak jest teraz na placu zabaw w Kamionkach oscylowała w granicach 50 tys. zł. 

Radny Wisowaty – zapytał, jakie będzie teraz podłoże. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, piasek płukany. Identyczne podłoże 

będzie również przy szkole w Goździe. Ono jest po pierwsze bezpieczne, łatwiej utrzymać je 

w czystości. Jeśli chodzi o Gózd, plac zabaw sąsiaduje z dużymi drzewami, utrzymanie                     

w porządku takiej nawierzchni będzie dużo prostsze jeśli chodzi o nawierzchnię z piasku niż 

innego materiału. Rozmawiałem z jedną osobą, która zajmuje się na co dzień ogródkami 

jordanowskimi, placami zabaw, w niektórych miastach stosują takie rozwiązania że 

nawierzchnia jest sztuczna. Ogródki jordanowskie w większości przypadków najczęściej 

użytkowane w okresie letnim, a przy tych temperaturach nawierzchnie zaczynają pachnieć. 

Inwestorzy coraz częściej odchodzą od tych nawierzchni na korzyść naturalnych. Piasek 

łatwo uzupełnić, nie potrzeba do tego wykwalifikowanych pracowników. Ta nawierzchnia 

zastosowana w Kamionkach jest ekologiczna, tylko że jest z najwyższej półki. 

Radny Wykrota – zapytał, czy ta inwestycja miałaby być wykonana w tym roku. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, tak, mam wrażenie że przed 1 września 

będzie oddana do użytkowania. 

Radny Wykrota – zabrał głos, niedawno byłem w miejscowości Klonów na placu przed byłą 

szkołą. Tam placu zabaw nie ma i myślę, że gmina nie powinna zaprzestać poszukiwania 

środków na palce zabaw. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, tak. Nie tylko Klonów, w Zagórzu 

wykonaliśmy parę elementów, jestem zdania że wszystkie te miejsca powinny być 

wyposażone w elementy placu zabaw, tym bardziej w miejscowościach które są oddalone od 

centrum gminy. Dostępność placów zabaw przy szkołach jest konieczna. Nie tylko jest 

Klonów, Gózd i Kamionki ale też Pani Dyrektor szkoły w Łącznej dopomina się żeby przy 

Zespole Szkolno-Przedszkolnym powstał taki ogródek jordanowski. Tym bardziej, że 

przedszkole jest zlokalizowanie w budynku szkoły. Będziemy monitorować, jeśli pojawią się 

konkursy gdzie będą nabory na tego typu działania, będziemy starali się o tych placach 

pamiętać. 

Skarbnik Gminy p. Joanna Kopytek – zabrała głos, Kierownik Pastuszka chciałby jeszcze 

jedną zmianę wprowadzić. 

Przewodnicząca Rady – zapytała, czego ta zmiana dotyczy. 

Skarbnik Gminy p. Joanna Kopytek – odpowiedziała, chodzi o zmianę 190 tys. zł. 

Chciałabym wprowadzić w Zał. Nr 2 w dziale 600 rozdział 60014 zmniejszenie 195 tys. zł 

natomiast w dziale 801 rozdział 80101 zamiast 147 tys. zł byłaby kwota 337 tys. zł. 

I w Zał. Nr 3 w Poz. 2 byłoby 10 tys. zł zamiast 200 tys. zł, oraz kredyty i pożyczki w tej 

pozycji 10 tys. zł.  

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – zabrał głos, 12 lipca otworzyliśmy oferty,                                

a w zasadzie ofertę bo wpłynęła jedna, na budowę instalacji elektroenergetycznej                              

z wykorzystaniem źródeł alternatywnych w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Łącznej. 

Oferta ta opiewa na kwotę 1 685 416,53 zł. W budżecie mieliśmy zabezpieczoną kwotę 

1 500 000 zł. Żebyśmy mogli to zrealizować potrzebna jest zmiana i przesuniecie 190 tys. zł 

na tą inwestycję, abyśmy mogli podpisać umowę i zrealizować wymianę źródła ciepła                      

w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Łącznej.  

Radny Wykrota – zapytał, to dotyczy tylko szkoły. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, tak. To jest inwestycja na szkole. 
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Radny Ledwójcik – zapytał, co z pieniędzmi 2 890 tys. zł, które poszły na fotowoltaikę                   

w szkole w Łącznej, na pompy ciepła w Goździe. Ja tu widzę, że jeszcze posiłkujemy się 

kwotą 600 tys. zł kredytu. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, na tą inwestycję w budżecie było 

zaplanowane 1 500 000 zł, aby można było podpisać umowę musi być przesunięte 190 tys. zł. 

Jest to trzeci już przetarg, na który wpłynęła oferta która jest w miarę korzystna. Myślę, że 

przesunięcie jest racjonalne i korzystne w zw. z tym co planujemy na obiekcie. 

Przewodnicząca Rady – zwróciła się do Wójta, co Pan na to że na przebudowie drogi 

powiatowej w Zaleziance zamiast 200 tys. zł znajdzie się 10 tys. zł. Czy to jest zasadne.  

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, uważam że tak. Nie mam cienia 

wątpliwości, że jest to konieczne. Dla nas na chwilę obecną priorytetem jest wykonanie tej 

inwestycji, która zapewni ciepło w Zespole Szkolno-Przedszkolnym. Problem rozstrzyga się   

o fakt, że ogłaszaliśmy przetargi w oparciu o PFU. Przy przetargach okazało się, że ceny 

pomp ciepła poszły w górę. Mówimy o dużym kubaturowym obiekcie gdzie będzie kilka 

pomp ciepła ustawionych kaskadowo. Firmy, które prosiliśmy o przygotowanie ofert nie 

złożyły ich, tylko jedna. W naszym budżecie mamy zapisane również środki, które w kwestii 

zabezpieczenia ciepła dot. pozostałych obiektów czyli: GOPS, Biblioteka, Ochotnicza Straż 

Pożarna. Wszystkie te obiekty będą wyposażone w pompy ciepła. Zwrócił się do radnego 

Ledwójcika, czy dobrze zrozumiałem, kwota 2 800 tys. zł. dot. wsparcia rządowego, które 

otrzymały wszystkie gminy. Tak, my część tych pieniędzy przeznaczyliśmy na kwestie 

inwestycyjne i to znaczną część, na pompy ciepła w szkole 1 500 000 zł plus pozostałe 

elementy. Myślę, że Pani Skarbnik udzieli dokładnej odpowiedzi na co poszły pozostałe 

pieniądze z tej kwoty. 

Radny Ledwójcik – zauważył, w dziale 801 rozdział 80101 budowa instalacji 

energoelektrycznej z wykorzystaniem źródeł alternatywnych w ZSP w Łącznej 1 500 000 zł, 

900 tys. zł środki własne i 600 tys. zł kredyt. 

Skarbnik Gminy. P. Joanna Kopytek – poinformowała, dzisiaj nie odpowiem na pytanie na co 

zostały wykorzystane środki.  

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, odpowiedzi na to pytanie Pani Skarbnik 

udzieli na najbliższej komisji, sesji, na co konkretnie i jakie środki poszły. 

Przewodnicząca Rady – zabrała głos i poprosiła Panią Skarbnik o powtórzenie zmian                        

w projekcie uchwały. 

Skarbnik Gminy. P. Joanna Kopytek – poinformowała, zmiany dot.: 

- Zał. Nr 2 Wydatki dział 600 dopisujemy rozdział 60014 zmniejszenie -190 000 zł. 

- Zał. Nr 2 w dziale 801 rozdział 80101 jest kwota 147 000 zł. będzie kwota 337 000 zł.  

- Zał. Nr 3 Zadania inwestycyjne roczne poz. 2 dział 600 rozdział 60014 kwotę 200 000 zł 

zamieniamy na 10 tys. zł zarówno w kolumnie 5 jak i 8 kredyty i pożyczki. 

W poz. 9 dział 801 rozdział 80101 jest 1 500 000 zł będzie 1 690 000 zł, kwota 900 000 zł 

zostaje w tej pozycji i kwota 600 000 zł zostanie zamieniona na 790 000 zł. 

Przewodnicząca Rady – zapytała, Zał. Nr. 2 jaka nazwa rozdziału 60014. 

Skarbnik Gminy. P. Joanna Kopytek – poprosiła o przerwę. 

 

Przewodnicząca Rady – ogłosiła 5 minut przerwy. 

 

 

 

 

 

 



5 
 

Na przerwie zostały rozdane radnym przez Skarbnika Gminy p. Joannę Kopytek poprawione 

załączniki do projektu uchwały: Zał. Nr 2 i Zał. Nr. 3. 

 

Przewodnicząca Rady – wznowiła obrady po przerwie. Poinformowała, załączniki do 

projektu uchwały zostały poprawione, czy Pani Skarbnik chce jeszcze zabrać głos. 

Skarbnik Gminy p. Joanna Kopytek – odpowiedziała, nie. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie uchwały z naniesionymi poprawkami                    

w Załącznikach Nr 2 i 3 do uchwały poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca 

Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni określali się czy są „za” , 

„przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LII/305/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 20 lipca 2023r. 

Uchwała została podjęta większością głosów (za – 10, wstrzymał się – 1/11 obecnych 

radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  5. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła LII–e  posiedzenie Rady Gminy Łączna w kadencji  

2018-2023. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

 

Protokół sporządziła:        Monika Pająk 

Magdalena Chmiela 
 


